
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr Yll/2024
z sesji w dniu 28 sierpnia 2024 r.,

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 28 sierpnia 2024 r. o godz. 14:04, a zakończono o godz. 16:07 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:
l. Jordan Barański

2. Adam Bysko
3. JacekChowaniec
4. Dariusz Kanik
5. Antoni Kufel
6. Elżbieta Lenda
7. Alina Macher
8. Bożena Maślanka

9. Małgorzata Olma
10. Patrycja Panek
11. Piotr Pielesz

12. Katarzyna Pilarz
13. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie VII sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 14.04 otworzyła sesję, następnie stwierdziła obecność 13 radnych
na sesji z 15-osobowego składu rady, stwierdzając tym samym prawomocność obrad. (nieobecni radni:
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski)

W następnej kolejności Przewodnicząca powitała zebranych:
- radnych - //sto obecności stanowi załącznik nr l do protokołu,
- Wójta Gminy pana Macieja Mrówkę,
- Sekretarza Gminy panią Alicję Raszkę-Micherdzińską,
- Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik,
- panią Małgorzatę Lempart z Biura Obsługi Rady,
- pana Adama Caputę Radnego Powiatu Bielskiego,
- gości ze Spółki Wodociągowej w Wilkowicach, pana Przewodniczącego Zarządu Spółki Bogusława
Jakubca i Pana Tomasza Szczygłowskiego,
- panią dyrektor Gabrielę Hamerlak-Ciurla z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wilkowicach,
- wszystkich obserwatorów.

Następnie Przewodnicząca odczytała klauzulę RODO. Pełna treść klauzuli została wywieszona przed
wejściem na salę sesyjną.

2. Przedstawienie porządku obrad

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.

Zmian do porządku obrad nie wniesiono.



4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.

Radny powiatowy pan Adam Caputa przedstawił działania podjęte w Radzie Powiatu Bielskiego na
rzecz Gminy Wilkowice. Powiedział, że doszła do skutku długo oczekiwana zmiana oznakowania na
węźle Wilkowice - uzgodnienie tematu trwało ok. trzy lata. Dzięki nowemu oznakowaniu zmniejszyły
się korki w kierunku skrzyżowania w Bystrej, bo kierowcy, zgodnie z oznakowaniem, jadą na węzeł
Buczkowice i tam kierują się na Szczyrk,
Pan Caputa wspomniał, że uzupełniono oznakowanie wraz z znakami poziomymi na jezdni w rejonie
przedszkola i szkoły w Mesznej.
Kolejnym omówionym punktem byt temat dotyczący wyniesionego przejścia na ul. Wyzwolenia. Dodał,
że na ten moment jest gotowy projekt, a powiat szuka środków na realizację zadania.
Pan Caputa powiedział, że Zarząd Dróg Powiatowych wzorem lat ubiegłych, przygotowuje
dokumentację projektową, na wypadek pojawienia się jakichś środków albo konkursów. Projekt
przebudowy na ul. Szczyrkowskiej w Bystrej jest w trakcie przygotowania. Będzie polegał na
zabrukowaniu pasa zieleni i zrobieniu tam ciągu pieszo-rowerowego, aby ciąg na odcinku od Domu
Opieki "Samarytanin" przedłużyć w kierunku Bystrej.
Następnym tematem jest budowa ronda w Bystrej - radny A. Caputa uczestniczył w spotkaniach w ZDP.
Biuro projektowe przygotowało kilka wersji tego ronda, ale one zostały odrzucone. Jest przyjęty projekt
optymalny wraz z bajpasem prawoskrętnym w stronę Szczyrku.
Ten optymalny projekt wchodzi na teren szpitala. Pani dyrektor szpitala przychyla się do tego projektu,
który ma powstać w formule zaprojektuj - wybuduj. Powiat będzie ubiegał się o środki na realizację
zadania. Zapewnił, że będzie robił wszystko, żeby inwestycja powstała.

Radna M. Olma zapytała czy w okolicach sklepu na ul. Szczyrkowskiej jest zaprojektowane przejście dla
pieszych?.
Pan Caputa odpowiedział, że opinia Policji o realizacji w tym miejscu przejścia dla pieszych była
negatywna w stosunku do starego projektu. Zapewnił, że będzie to jeszcze wyjaśniał.

A. Kufel podziękował radnemu powiatowemu za tak szybką interwencję w sprawie skrzyżowania
w Mesznej i uzupełnienie oznakowania.

Pan A. Caputa przypomniał też o wycięciu krzewów przy Szczyrkowskiej, i gałęzi w Mesznej. Zapewnił,
że temat jest monitowany.

5. Informacja o podejmowanych przez Zarząd Spółki Wodociągowej w Wilkowicach aktualnych
działaniach przeciwdziałających zanieczyszczeniom wody pochodzącej ze Stacji Uzdatniania Wody
należącej do Spółki Wodociągowej w Wilkowicach.

Spółka przygotowała szczegółowe pismo dotyczące skażenia wody w punktach poboru na sieci Spółki
Wodociągowej w Wilkowicach i badań jakie przeprowadzono. Powyższe pismo radni otrzymali w czasie
sesji. Pismo stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Głos zabrał pan Bogusław Jakubiec Przewodniczący Zarządu Spółki Wodociągowej Wilkowice.
Rozpoczął od przedstawienia wyników badań, z których wynikało, że woda ma bardzo dobre
parametry. Wyniki można zobaczyć również na stronie internetowej spółki.
Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Bielsku-Białej wykonała szczegółowe badania
chemiczne, fizyczne i fizykochemiczne. 23 lipca pobrano 5 próbek wody i w jednej z nich wykryto
pojedynczą jednostkę bakterii z grupy Coli, pojedynczą jednostkę bakterii Escherichia Coli i chlor.
Na SUW-ie, gdzie woda jest wtłaczana do sieci, nie było żadnych bakterii, natomiast była podniesiona
mętność wody. Bakteria pojawiła się w punkcie poboru próbki w budynku OSP, a było to po
intensywnych nocnych opadach deszczu na Magurce. Dla tej próbki są szczegółowe wyniki badań
zrobione przez "sanepid". Pozostałe próbki nie zawierały bakterii, ale trzeba było zamknąć ujęcie.



Pan Jakubiec powiedział, że spółka ma matę zbiorniki wody pitnej o pój. 440 m3 - 460 m3, przy

całodobowym zużyciu ok. 1900 m3, zapas zbiornika wystarcza na parę godzin. Dlatego, że zbiorniki są

małe nie można ich zamknąć do czasu aż rzeka po opadach się oczyści.
Drugim problemem jest deficyt wody w okresie letnim, kiedy jest susza i rzeki wysychają, a studnie
głębinowe obniżają swoją wydajność do 50% i zaczynają dawać mętną wodę. Pomimo tego, że filtry są
nowe, nie są w stanie wyczyścić wszystkiego jeśli woda jest brudna. Pan Jakubiec dodał, że decyzja
o zamknięciu ujęcia podejmowana jest w związku z obecnością w wodzie bakterii, a nie mętnością
wody. Po zamknięciu ujęcia bakterii już nie było. Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna pobrała
56 próbek, plus pięć pierwszych. W tych 56 nie stwierdzono żądnych bakterii, a wprowadzenie
ograniczonego spożycia wody było związane z mętnością wody.
Dodał, że w zeszłym roku skażenie również pojawiło się w próbce pobranej w budynku OSP
w Wilkowicach, podobnie jak w tym roku.
W związku z przedstawionym powyżej problemem odbyto się spotkanie, na wniosek Wójta, z panem
dr Krzysztofem Filipkiem, któremu (wspólnie z Gminą) spółka zleciła zbadanie całości tematu. Być może
ktoś z zewnątrz inaczej spojrzy na sprawę i coś doradzi. Spółka jest otwarta na współpracę.
Przewodniczący Zarządu stwierdził, że generalnie wody jest mało i to jest główna przyczyna
problemów. Liczyliśmy, że zapora uratuje sytuację, jednak część Wilkowic w górnej części nie ma wody.
W planie jest budowa studni głębinowej przy rzece Białce na ul. Zdrojowej. Plany są kosztowne
i potrzebny jest zbiornik, który pozwoli zamknąć ujęcie na dobę. Meszna i Bystra nie udostępniły wody
dla Wilkowic, bo sami borykają się z problemem małej ilości wody. W Wilkowicach korzysta się z wody
z Bielska. Przedstawił również rodzaj połączenia sieci z Wilkowic z siecią w Bielsku. Mieszkańcy
ul. Grabecznik i Pańskich Pól otrzymują czasem informację, że będzie w nocy obniżenie ciśnienia wody,
bo woda jest uzupełniana z Bielska. Jednakże to rozwiązanie nie załatwia sprawy, bo nie można zasilić
całej sieci w Wilkowicach wodą z Bielska, nie ma takiej możliwości na dzień dzisiejszy z powodu różnic
ciśnienia w rurach.

Pan Przewodniczący Jakubiec zapewnił, że robi się wiele dla poprawienia jakości wody. Spółka montuje
różne urządzenia, dzięki którym miałyby się poprawić jej parametry, są filtry, pilnowane są parametry
wody, jest chlorowanie. Zamówiono również urządzenie do mierzenia mętnośd wody.
Pan Przewodniczący Zarządu Spółki Wodociągowej zakończył tym swoją wypowiedź.

Przewodnicząca Rady wyraziła swoje zaniepokojenie informacjami o deficycie wody.

Wójt powtórzył, że aby przeanalizować przyczyny skażenia wody, odbyło się spotkanie z dr K. Filipkiem
i ma nadzieję, że znajdzie się remedium na tę sytuację. Wójt zapewnił, że urząd gminy i spółka robią
wszystko, aby sytuacja się nie powtórzyła.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że jest jeszcze problem rezerw wody, o którym szerzej mówił pan
Przewodniczący Zarządu, a spółka nie ma środków finansowych, żeby sama sobie z problemem deficytu
wody poradziła.

Pan B. Jakubiec zaznaczył, że budowa zbiornika to ponad 1, 5 min zł. Nie ma już skąd pozyskać większej
ilości wody, aby nie brakowało jej w górnym odcinku Wilkowic. Powiedział, że na każdym ujęciu wody
są zamontowane lampy, które eliminują bakterie. Ze stacji uzdatniania wody nigdy nie podano skażonej
wody mieszkańcom. Ta woda, poza mętnością, spełniała wówczas wszystkie normy.

Przewodnicząca A. Macher powiedziała, że nie będziemy podważać decyzji sanepidu, my się do nich
musimy dostosować.

Pani Radna E. Lenda stwierdziła, że problemy z wodą są q/kliczne. Mieszkańcy są tym zbulwersowani,
że pijemy skażoną wodę. Zapytała, czy spółka mogłaby skierować informację do mieszkańców, która
trafiłaby do wszystkich - np. : jako załącznik do rachunków - w której zawarłoby się wyjaśnienie,
co spółka robi, aby przeciwdziałać zanieczyszczeniom wody?



Pan Jakubiec potwierdził, że informacja taka zostanie skierowana do mieszkańców.

6. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.

Zamówienia publiczne:
- W ramach postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie pn. "Rozbudowa
ul. Kościelnej w Bystrej. Gmina Wilkowice", wysłano zawiadomienia o wyniku postępowania. Jako
najkorzystniejszą wybrano ofertę konsorcjum firm: ARBUD Anna Kluka oraz STARBUD Bożena Kluka za
cenę oferty 6.399.000,00 zł. Podpisanie umowy zostało wstrzymane do czasu wyboru inspektora
nadzoru inwestorskiego.

- W trakcie postępowania pn. "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego w trakcie realizacji
zadania "Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej"- zostało złożone odwołanie przez jednego
z Wykonawców. Trwa procedura związana z wniesionym odwołaniem.

- W ramach postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie pn. "Budowa obiektu
infrastruktury technicznej-zbiornik wyrównawczy wody pitnej w rejonie ul. Klimczoka 269a w Bystrej",
wysłano już zawiadomienie o wyniku postępowania. Umowa zostanie podpisana z firmą ARBUD Anna
Kluka w kwocie 1.098.999,67 zł. Umowa zostanie podpisana po sesji Rady Gminy, ze względu na
zabezpieczenie środków na nadzór inwestorski, które to środki pochodzą z darowizny Spółki
Wodociągowej w Bystrej.

-Wyłoniono także Wykonawcę na "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego nad realizacją
zadania "Budowa obiektu infrastruktury technicznej -zbiornik wyrównawczy wody pitnej w rejonie ul.
Klimczoka 269a w Bystrej". Umowa zostanie podpisana z firmą Kierownik Budowy - Wojciech Ciejka
w cenie brutto: 44. 280,00 zł. Umowa zostanie podpisana po sesji Rady Gminy.

Podpisane umowy:
W dniu 24.07.2024 r. podpisano umowę na zadanie pn. "Budowa i przebudowa ul. Spacerowej oraz
przebudowa ul. Wypoczynkowej w Wilkowicach w formule zaprojektuj -wybuduj". Umowę podpisano
z firmą Brukarstwo JARCO Przemysław Jarco na kwotę 1.698.477,60 zł.

Wniosek o dofinansowanie:

W dniu 23.08.2024 r. przekazaliśmy do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego wniosek o dofinansowanie
zadania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 2025 r., na zadanie: Rozbudowa
ul. Sosnowej oraz ul. Do Boru w formule zaprojektuj-wybuduj. Łączna wartość zadania ujęta we
wniosku wraz z nadzorem inwestorskim to 1. 958. 527 zł, z czego wnioskowane dofinansowanie to 50%
kosztów kwalifikowanych tj. 946. 763, 50 zł. W przypadku pozyskania dofinansowania wkład własny
zostanie pokryty ze środków RFIL

Inwestycje:

Postęp prac projektowych/budowlanych:

- Projekt budowy chodnika przy ul. Żywieckiej - Trwa powtórne uzgadnianie projektu budowlanego
w ZDW. Opracowywane są projekty wykonawcze i techniczne.

- Opracowanie PFU dla budowy krajowej trasy rowerowej "Velo Biała" (odcinek RTR nr 17 wzdłuż rzeki
Białej). Przystąpiono do procedury wyłonienia projektanta do opracowania PFU dla zakresu budowy
ścieżki na terenie Gminy Wilkowice.



- Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap II i III - ul. Do Lasku i ul. Sportowa.
Opracowano wstępny projekt. Trwają prace geodezyjne.

- Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap IX - ul. Do Boru. Opracowano projekt
wstępny.

- Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap V - Przebudowa i rozbudowa
ul. Spacerowej - podpisano umowę z Wykonawcą.

- Przebudowa zabytkowego budynku przy ul. Wyzwolenia 56 w Wilkowicach - zrezygnowano
z dofinansowania.

- Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia - Wykonano nasyp drogowy, kanalizację
deszczową, przebudowę gazu, przyłącze kanalizacji sanitarnej pod obiekt obsługi kierowców.

- Budowa zbiornika wyrównawczego wody pitnej w Bystrej - wybrano wykonawcę robót.

- Remont skoczni narciarskich HS31 i HS19 - Inwestycja zakwalifikowana do dofinansowania.
Przekazano umowę o dofinansowanie inwestycji. Staramy się o zabezpieczenie środków własnych.

- Przestrzeń dla dzieci na placu za OSP Bystra. Podpisano umowę na dofinansowanie ze Urzędem
Marszałkowskim Woj. Śląskiego.

- Doposażenie placu zabaw i siłowni zewnętrznej przy ul. Strażackiej w Wilkowicach - Budowa
zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap VIII - ul. Do Boru, Sosnowa. Złożono wniosek
o dofinansowanie inwestycji w kwocie 946. 763, 50 zł z Rządowy Funduszu Rozwoju Dróg
Samorządowych, wartość całej inwestycji szacowana jest na 1.958. 527, 00 zł.

- Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej -wyłoniono Wykonawcę robót budowlanych.

- Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Głogowej w Mesznej (projekt) -zlecono opracowanie projektu
wykonawczego.

- Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Strażackiej w Mesznej (projekt) - zlecono opracowanie
projektu wykonawczego.

- Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Halnej w Bystrej (projekt) - zlecono opracowanie projektu
budowlanego wraz z uzyskaniem pozwolenia na budowę.

Planowanie przestrzenne:
Trwa analiza uwag do projektu studium, które zostały przekazane do biura projektowego P.A. NOVA
w celu dalszego prowadzenia. Na dzień 11 września br. zaplanowane zostało spotkanie mediacyjne
z zainteresowanymi grupami mieszkańców.

Reprezentacja gminy:
3.07 -spotkanie z klubami sportowymi z terenu gminy Wilkowice w sprawie działalności sportowej na
terenie gminy

6.07 - udział w XXII Rodzinnym Rajdzie Rowerowym w Bystrej oraz w XXVI Dniach Bystrej



12.07 - udział w spotkaniu mającym na celu wypracowanie zasad zagospodarowania lasów wokół
Bielska-Białej - jako przedstawiciel samorządu zostałem członkiem sześcioosobowego "sztabu
operacyjnego", którego zadaniem będzie organizacja kolejnych spotkań, określanie ich tematyki
i sposobu przeprowadzania oraz zapewnienie transparentności procesu

15.07-udział w Walnym Zebraniu Członków Stówa rzyszeniaLGD w Starostwie Powiatowym w Bielsku-
Białej

16.07 -spotkanie z Wojewodą Śląskim Panem Markiem Wójcikiem ws. współpracy pomiędzy Urzędem
Wojewódzkim i gminą Wilkowice

21.07 - udział w festiwalu tradycji pn. : "Kulinarne Pogranicze" w ramach Święta Powiatu Bielskiego,
które odbyty się na terenie Gminy Jasienica

25.07 - udział w uroczystym oddaniu do użytku mostu w Gminie Porąbka

13.08 - udział w spotkaniu z Zarządem Dróg Powiatowych oraz Radnym Rady Powiatu Panem Adamem
Caputa w sprawie inwestycji planowanych na terenie Gminy Wilkowice

21. 08 - udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów Powiatu Bielskiego

23.08 - spotkanie z Wiceprezydentem Miasta Panem Przemysławem Kamińskim ws. transportu
zbiorowego na terenie Gminy Wilkowice

28.08 - udział w spotkaniu z Panem dr Krzysztofem Filipkiem, specjalistą w zakresie gospodarki wód no-
ściekowej, ze spółką wodociągową w Wilkowicach, w celu możliwości podjęcia współpracy w zakresie
przeanalizowania przyczyn skażenia wody.

Informacja o zebraniach wiejskich w charakterze wyborczym.
Wójt przedstawił zasady zgłaszania kandydatów na sołtysa i do rad sołeckich.

Przewodnicząca Rady - przed nami wybory sołtysów i rad sołeckich.

7. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca przedstawiła informację o swojej pracy w okresie międzysesyjnym, od 26 czerwca do
28 sierpnia. W tym czasie odbyły się dwie sesje nadzwyczajne, jedna zwołana przez
wiceprzewodniczącego Rady Gminy, druga przez Przewodniczącą Rady Gminy. Pani A. Macher
powiedziała, że brała udział w XXVI Dniach Bystrej i w XXII Rajdzie Rowerowym. Podziękowała
komitetowi organizacyjnemu XXVI Dni Bystrej za wkład pracy.
Wspomniała, że uczestniczyła w obchodach 80-tej rocznicy Wybuchu Powstania Warszawskiego
organizowanej na Biwaku w Bystrej i przy obelisku "Ku czci poległych harcerzy powstańców".
Brała udział w spotkaniu Rad sołeckich w Wilkowicach i w Bystrej oraz w wystawie prac Amatorskiego
Pleneru Akwarelowego, prowadzonego przez artystę Leszka Henryka Bryję w bystrzańskim "Promyku".
Również brała udział w Zebraniu Polskiego związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów oddział
w Wilkowicach.

Wspomniała, że odbył się pogrzeb śp. Mariana Rośka, związanego przez wiele lat z chórem "Cantica" -
wieloletniego członka i kierownika artystycznego, animatora i działacza kultury, odznaczonego
honorową odznaką "Zasłużony dla Kultury Polskiej,,
Pani Przewodnicząca wskazała, że brała udział w zebraniu Koła Gospodyń Wiejskich w Bystrej i w letni
koncercie Martyny Pasierbek z Maciejem Gucikiem w GOK Promyk.



Przypomniała, że są uruchomione dyżury Przewodniczącej Rady w Urzędzie Gminy, które będą się
odbywać, w każdą trzecią środę miesiąca, (wyjątkowo dyżur był 31 sierpnia). Dodała, że jest też
możliwość umówienia się przez telefon lub e-mail na dyżur w Urzędzie Gminy w dowolnym terminie.
Została uruchomiona zakładka przekierowująca do BIP, a dotycząca posiedzeń komisji, które są jawne.

8. Informacja Przewodniczącej Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.

Nie zgłoszono interpelacji ani zapytań.

9. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach oraz
realizacji poszczególnych punktów porządku obrad.

- Pani E. Lenda przedstawiła pracę Komisji Rewizyjnej. Na posiedzeniu 9 sierpnia 2024 r.
zajmowała się tezowaniem kontroli na następny miesiąc według założonego planu pracy.
Wypracowano dwa wnioski. W pierwszym punkcie Komisja wnioskuje o przedstawienie na najbliższej
sesji Rady informacji na temat realizacji przez Gminę Witkowice, zadania własnego, w zakresie
wodociągów i zaopatrzenia w wodę mieszkańców gminy Wilkowice, w kontekście cyklicznie
zdarzających się sytuacji związanych z zanieczyszczeniem wody.
W drugim punkcie Komisja wnioskuje o przygotowanie zestawienia w wariancie porównawczym
dotyczącego polityki zagospodarowania odpadów, na przestrzeni ostatnich 10 lat, z uwzględnieniem
cen i kosztów, związanych z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów z gminy Wilkowice.

- Następnie Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oświadczył, że komisja nie miała
posiedzenia w sierpniu br.

- Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska, B. Maślanka zdała
relację z prac Komisji, która w dniu 26 sierpnia na posiedzeniu, nie wypracowata żadnych wniosków.
Niemniej jednak analizowała zagadnienia związane z gospodarką odpadami. W tym celu zaproszono
przedstawicieli Spółki EKOŁAD, którzy przedstawili zestawienia tabelaryczne dotyczące odpadów oraz
szeroko omówili problem wprowadzonych limitów, odpowiadali również na pytania członków Komisji.
Następnie wysłuchano informacji pana Wójta, dotyczących obecnego stanu zaawansowania prac nad
studium zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice oraz o stopniu realizacji wniosków za
l półrocze br.
Komisja wytypowała obiekty i tereny pod wizytację, jak też zapoznała się z propozycjami zmian
w budżecie na 2024 r. i do WPF, oraz z uchwałami na dzisiejszą sesję.

- Relację z obrad Komisji Oświaty i Kultury zdał jej Przewodniczący pan Jacek Chowaniec.
Posiedzenie odbyło się 21 sierpnia br.. Komisja omówiła sprawy bieżące, następnie udała się do
placówek oświatowych naszej gminy, wszystkich szkół oraz przedszkoli. Dyrektorzy placówek
poinformowali Komisję o dokonanych pracach remontowych z budżetu gminy, oraz pracach, które
wykonali pracownicy administracji i obsługi. Komisja sprawdziła na jakim etapie są przygotowania do
rozpoczęcia nowego roku szkolnego i czy zostały wdrożono standardy ochrony małoletnich. Dyrektorzy
poinformowali komisję o najbardziej potrzebnych remontach i inwestycjach.

- Przewodnicząca Komisji pani K. Pilarz poinformowała, że Komisja Sportu, Zdrowia i Spraw
Społecznych odbyła się w dniu 22 sierpnia 2024 r. W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie
komisji. Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, dyrektor GOSiR,
dyrektor GOPS, kierownicy SGZOZ oraz Skarbnik Urzędu Gminy Wilkowice. Na Komisji dokonano
podsumowania kalendarza imprez sportowych i rekreacyjnych zorganizowanych w pierwszym
półroczu 2024 roku. Podkreśliła, że na terenie gminy odbyły się liczne turnieje, w tym wydarzenia
sportowe międzynarodowe i o zasięgu ogólnopolskim. Dokonano podsumowania działań oraz
inicjatyw promocyjno-zdrowotnych zrealizowanych w l półroczu 2024 r. i zwrócono uwagę na



konieczność promowania działań dotyczących zdrowia psychicznego, w szczególności dotyczącego
dzieci, młodzieży i seniorów, a także promujących programy profilaktyczno-zdrowotne. Omówiono
problem braku lekarzy na rynku pracy, co wiąże się z dostępnością do usług medycznych dla mieszkań
Gminy.
GOPS przedstawił dwa programy: Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2024-2026, oraz
Program Przeciwdziałania Przemocy Domowej, które zostały zarekomendowane do przyjęcia przez
Radę Gminy.

Przewodnicząca A. Macher podziękowała za rzetelnie przygotowane sprawozdania i podjęła następny
punkt sesji czyli podjęcie uchwał.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) wprowadzenia Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób
Doznających Przemocy Domowej Gminy Wilkowice na lata 2024-2028,

Przewodnicząca poprosiła Komisję o rekomendacje.

Komisja Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych w drodze jednomyślności zarekomendowała Radzie
Gminy podjęcie uchwały o czym poinformowała przewodnicząca w/w komisji Katarzyna Pilarz.
Pytań do pani dyrektor GOPS nie zgłoszono.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających
Przemocy Domowej Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2028,

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr VI 1/34/2024.

b) wprowadzenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wilkowice na lata 2024 - 2026,

Przewodnicząca poprosiła Komisję o rekomendacje.

Komisja Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych w drodze jednomyślności zarekomendowała Radzie
Gminy podjęcie uchwały o czym poinformowała przewodnicząca w/w komisji Katarzyna Pilarz.
Pytań do pani dyrektor GOPS nie zgłoszono.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wilkowice na lata 2024-2026,



W nikł losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr VI 1/35/2024.

c) powołania Rady Społecznej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej
w Wilkowicach,

Komisja Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych w drodze jednomyślności zarekomendowała Radzie
Gminy podjęcie uchwały o czym poinformowała przewodnicząca w/w komisji Katarzyna Pilarz.
Dodała, że komisja zaproponowała, aby przedstawicielem Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych
w Radzie Społecznej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej został pan Piotr Pielesz.
Jednocześnie Komisja rekomenduje dokonanie zmiany uchwały o wyborach sołeckich oraz
uwzględnienie wynikającej zmiany w strukturach sołeckich.
Komisja zaproponowała, aby skład rady społecznej pozostał sześcioosobowy.

Głosowano w s rawie: powołania Rady Społecznej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki
Zdrowotnej w Wilkowicach.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr VI 1/36/2024.

d) dokonania oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Gminnego Zakładu
Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach za rok 2023, dla którego podmiotem tworzącym jest

Gmina Wilkowice,

Przewodnicząca poprosiła Komisję Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska
o rekomendację.

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska P. B. Maślanka poinformowała,
że komisja pochyliła się nad przedmiotowym projektem uchwały i jednomyślnie rekomenduje Radzie
Gminy podjęcie tej uchwały.



Przewodnicząca poprosiła Komisję Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych o rekomendację.

Przewodnicząca Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych P. K. Pilarz poinformowała, że komisja
jednogłośnie rekomenduje podjęcie w/w uchwały.

Głosowa no w s rawie:
dokonania oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki
Zdrowotnej w Wilkowicach za rok 2023, dla którego podmiotem tworzącym jest Gmina Wilkowice.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr Yll/37/2024

e) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży
Pożarnych, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu,

Przewodnicząca poprosiła Komisję Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska
o rekomendację.

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska P. B. Maślanka poinformowała,
że komisja jednomyślnie rekomenduje Radzie Gminy podjęcie w/w uchwały.

Przewodnicząca poprosiła Komisję Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych o rekomendację.

Przewodnicząca Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych P. K. Pilarz poinformowała, że komisja
jednogłośnie rekomenduje podjęcie w/w uchwały.

Głosowa no w s rawie:
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży
Pożarnych, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski
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Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr VI 1/38/2024.

f) przekazania skargi L. Sz. i M. Sz. z dnia 30 lipca 2024 r. na uchwałę Nr XLVI/432/2022 Rady Gminy
Wilkowice z dnia 28 września 2022r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego Gminy Wilkowice w zachodniej części gminy, obejmującej część terenu Parku
Krajobrazowego Beskidu Śląskiego w miejscowości Bystra (obręby ewidencyjne Bystra Krakowska,

Bystra Śląska) do sądu administracyjnego.

Pani Przewodnicząca poprosiła o rekomendację dla w/w uchwały.
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska P. B. Maślanka poinformowała,
że komisja jednomyślnie rekomenduje Radzie Gminy podjęcie w/w uchwały.

Głosowano w s rawie:

przekazania skargi L. Sz. i M. Sz. z dnia 30 lipca 2024 r. na uchwałę Nr XLVI/432/2022 Rady Gminy
Wilkowice z dnia 28 września 2022r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
Gminy Wilkowice w zachodniej części gminy, obejmującej część terenu Parku Krajobrazowego Beskidu
Śląskiego w miejscowości Bystra (obręby ewidencyjne Bystra Krakowska, Bystra Śląska) do sądu
administracyjnego,.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr Yll/39/2024.

g) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2024 rok,

Projekt w/w uchwały omówiła P. Skarbnik informując, że zmiany w budżecie są konieczne.
Jeśli chodzi o stronę dochodową, to jest zmniejszenie środków i przeniesienie na lata następne, zgodnie
z harmonogramami przedstawionymi przez wykonawców, na zadania inwestycyjne. Pani Skarbnik
omówiła zakres proponowanych zmian.
Następnie dodała, że wprowadzone zmiany zmniejszają plan dochodów o 632.494,48 zł. i są obecnie
po stronie wydatkowej. Powiedziała, że zmniejsza się plan wydatków aż o 1. 292. 943, 48 zł, a jest to
spowodowane tym, że kwota 660.449 zł z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg jest wprowadzona po
stronie dochodów w roku bieżącym, natomiast wydatkowana będzie (i będzie wtedy po stronie
przychodów) w Wieloletniej Prognozie Finansowej w roku 2026.
Plan dochodów po zmianach wynosi 103.291.024,75 zł, natomiast plan wydatków wynosi
102. 847. 888, 15 zł. W związku z powyższym, budżet staje się budżetem nadwyżkowym o kwotę
443. 136,60 zł. Następnie Pani Skarbnik zaproponowała wprowadzenie zmian do projektu w/w uchwały
proponując podjęcie wniosku w tym zakresie. Zmiana dotyczy wykreślenia dwóch paragrafów.
Zmniejszenie po stronie wydatków 650. 000 w dziale 750 administracja publiczna, rozdział 75023
urzędy gmin, paragrafu 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników, jak również kwota zwiększenia
650. 000 zł w dziale 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, wykreślamy rozdział
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75412 Ochotnicze Straże Pożarne, paragraf 6230 dotacje celowe z budżetu na finansowanie
i dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych.

Następnie Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska P. B. Maślanka
poinformowała, że komisja rekomenduje Radzie Gminy podjęcie w/w uchwały.

Następnie Przewodnicząca Rady odczytała wniosek w sprawie wprowadzenia zmiany do w/w uchwały
poddając go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2024
rok, polegający na wykreśleniu z załącznika nr 2 - zmiany w planie wydatków budżetu gminy na 2024 r.,
w dziale 750 - administracja publiczna, rozdziale 75023 - urzędy gmin, paragrafu 4010 -
wynagrodzenia osobowe pracowników (kwota zmniejszenia 650.000 zł) oraz w dziale 754 -
bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412 - ochotnicze straże pożarne i
paragraf 6230 - dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji
inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych (kwota
zwiększenia 650. 000 zł). Kwota w/w dotacji zostaje również wykreślona z załącznika nr 3 - wydatki
majątkowe budżetu gminy w 2024 r. oraz z załącznika nr 5 - zestawienie dotacji planowanych do
udzielenia z budżetu gminy do niniejszej uchwały.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2024 rok,.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr VI 1/40/2024.

12



h) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 -
2036.

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik, która przypomniała, że jeżeli chodzi o wieloletnią
prognozę finansową, rok 2024 musi być odzwierciedleniem zmian wprowadzonych w zmianach
w budżecie, natomiast na lata kolejne, wprowadzone są środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg
w roku 2026, jako przychody, jak również dochód z Rządowego Funduszu.
Omówiła szczegółowo proponowane zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej.
Następnie Pani Skarbnik zaproponowała wprowadzenie zmian do projektu w/w uchwały proponując
podjęcie wniosku w tym zakresie. Zmiana dotyczy dostosowania tej uchwały do zmian w budżecie.

Następnie Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska P. B. Maślanka
poinformowała, że komisja jednomyślnie rekomenduje Radzie Gminy podjęcie w/w uchwały.

Następnie Przewodnicząca Rady odczytała wniosek w sprawie wprowadzenia zmiany do w/w uchwały
poddając go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w WPF na lata 2024-2036, polegający na
wykreśleniu w roku 2024 w póz. 2. 1. 1 - wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, kwoty
w wys. 650.000 zł oraz w póz. 2. 2. 1. 1 wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje i zakupy
inwestycyjne kwoty 650.000 zł.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2036.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr VI 1/41/2024.
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Pani Przewodnicząca przeszła do punktu 11. porządku obrad.

11. Przyjęcie protokołu z sesji IY/2024 z 26 czerwca 2024 r., Y/2024 z 15 lipca 2024 r., Yl/2024
z 7 sierpnia 2024 r.

Głosowano wniosek w s rawie: przyjęcia protokołu z sesji IY/2024 z 26 czerwca 2024 r.

W niki osowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (11)
Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (2)
Małgorzata Olma, Patrycja Fanek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Protokół z IY/2024 roku z 26 czerwca 2024 r. został przyjęty.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu z sesji Y/2024 z 15 lipca 2024 r.,

W niki tasowania

Za; 12, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz

Wstrzymuję się (l)
Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Protokół z Y/2024 roku z 15 lipca 2024 r. został przyjęty.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu z sesji Yl/2024 z 7 sierpnia 2024 r.

W niki łosowania
Za: 12, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena
Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek
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Wstrzymuję się (l)
Antoni Kufel

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Protokół Yl/2024 z 7 sierpnia 2024 r. został przyjęty.

12. Przyjęcie protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli w zakresie prawidłowości
udzielenia wybranych zamówień publicznych w 2024 r. r. poniżej 130.0000 zł.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli w zakresie prawidłowości udzielenia
wybranych zamówień publicznych w 2024 r. r. poniżej 130.0000 zł.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Jordan Barański, Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Paweł Handzlik, Krzysztof Krajewski

Przyjęto jednogłośnie protokół pokontrolny z przeprowadzonej kontroli w zakresie prawidłowości
udzielenia wybranych zamówień publicznych w 2024 r. r. poniżej 130. 0000 zł.

13. Wolne wnioski, komunikaty.

Głos zabrała Przewodnicząca A. Macher, zapraszając na salę osoby, które przyszły z interwencją
Zaznaczyła jednak, że udzielenie głosu mieszańcom podczas obrad rady nie jest to zgodne z procedurą.

Pani poinformowała, że kupując dom 6 lat temu, poprzedni właściciel przekazał
informację, że wszyscy mieszkańcy zrzekli się nieodpłatnie na rzecz gminy fragmentów nieruchomości,
dzięki czemu w ciągu 2 lat miała powstać droga. Minęło 15 lat i drogi nie wybudowano (mieszkańcy
przedstawili zdjęcia stanu nawierzchni drogowej ul. Kamiennej - do wglądu). Problem stanowił jeden
fragment nieruchomości, który nie został przekazany gminie, ale w tym roku właściciel tej
nieruchomości przekazał ten fragment nieruchomości na rzecz gminy.

W związku z czym mieszkańcy oczeku'g konkretnej deklaracji, kiedy droga ostatecznie zostanie
wykonana - powiedział pan

Pani Anna podkreśliła, że czują się jak mieszkańcy gorszej kategorii i chcą, by po 15 latach ta droga
powstała, bo prowizoryczne jej wykonanie generuje koszty, które muszą ponosić mieszkańcy

Pani , zapytała, kiedy zostanie wykonane oświetlenie przy tej drodze? Jest tam jest
ciemno, a poza tym jest to teren, gdzie przemieszczają się dziki, sarny i jelenie.

15



Pan wspomniał, że Pan Zemanek usypał drogę doraźnie oraz obiecał zrealizowanie tematu.
Przy ulewach i roztopach jest bardzo źle, robi się bajoro i trzeba łatać drogę na własny koszt, aby nie
popsuć aut.

Głos zabrała pani Anna, podkreślając, że aktualnie "nachodzi" nowego Wójta, który mówi, że może
w przyszłym roku uda się wykonać projekt drogi. Tymczasem mieszkańcy mają już dosyć czekania.

odnosząc się do oświetlenia, powiedział, że wystarczy wykonanie przy drodze jednego
punktu świetlnego.
Wspomniał, że składano w sprawie pismo 6 lat temu i mieszkańcy nadal czekają na odpowiedź. Dodał,
że mieszkańcy nie odpuszczą tej sprawy.

Pani poinformowała, że temat rozpoczął się w czasie kadencji Wójta Rączki, trwał w czasie
kadencji wójta Zemanka i nadal jest kontynuowany podczas kadencji kolejnego wójta.

zapytał również, kiedy mieszkańcom zostanie przekazana informacja na temat jakości
wody?
Przewodnicząca poinformowała, że ten temat byt omawiany na dzisiejszej sesji. Jutro będzie dostępne
nagranie z sesji na stronie internetowej gminy, z którym będzie można się zapoznać.

Pani nawiązała również do sprzecznych informacji esemesowych kierowanych do mieszkańców
dotyczących jakości wody?
Poruszyła również temat odbioru odpadów i zaniżonych limitów. Zaniżone limity na odbiór odpadów
wielkogabarytowych, remontowych jest niezwykle uciążliwe w przypadku np. remontu domu.
Dodała, że ludzie, którzy są mniej uczciwi, wyrzucają śmieci wzdłuż torów kolejowych.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że trzeba się zastanawiać i szukać rozwiązania tematu.
Poinformowała o zebraniach wiejskich na których również można przedstawiać swoje problemy
i o możliwości skorzystania z jej pomocy w trakcie dyżurów w urzędzie gminy.

Pani wyraziła również swoje niezadowolenie, związane
informacji o posiedzeniach rady podczas rozmowy telefonicznej.

z brakiem możliwości uzyskania

Resumując: przybyli na sesję goście, w ramach interwencji, poruszyli kilka tematów; głównie temat
ulicy Kamiennej, który rozpoczął się jeszcze za kadencji wójta Rączki. W bieżącym roku doszło do skutku
scedowanie ostatniego kawałka nieruchomości, pod budowę drogi, na rzecz gminy i teraz droga może
już powstać bez przeszkód. Przybyli goście wyrazili swoje niezadowolenie z przeciągającej się latami
sprawy i wezwali obecnego wójta do zrealizowania projektu drogi oraz oświetlenia przy tej drodze, bo
czują się jak mieszkańcy gorszej kategorii i są całą sytuacją już zmęczeni. Wspomnieli również
o zaniżonych limitach na odbiór odpadów wielkogabarytowych, remontowych co jest niezwykle
uciążliwe w przypadku np. remontu domu. Odnieśli się również do występujących na terenie sołectwa
problemów z zanieczyszczeniem wody.
Pani Przewodnicząca podziękowała mieszkańcom za przybycie.
Mieszkańcy opuścili sale sesyjną.

Pan Wójt przekazał informację, o ogłoszeniu konsultacji z mieszkańcami gminy Wilkowice na temat
inwestycji planowanej przez prywatnego inwestora, polegającej na uruchomieniu Zakładu
Przetwarzania Odpadów z wykorzystaniem procesu hydrotermalnej karbonizacji. Konsultacje mają się
odbyć 13 września br. o godz. 17.00 na sali OSP. Konsultacje będą miały charakter spotkania otwartego
z mieszkańcami.

Wójt zaprosił również na trzy wydarzenia:
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- rowerowe pożegnanie lata w Wilkowicach,
- biesiadę po zbóju w Mesznej,
- pożegnanie lata na Huciskach.

Przewodnicząca poinformowała, że wybiera się na Śląskie Forum Przewodniczących Rad Gmin
poświęcone tematom hejtu, mowy nienawiści, oddziaływania i reagowania na różne rzeczy.
Przypomniała również, że szkolenie w sprawie danych osobowych dostał każdy z radnych i powinien
się z tym zapoznać oraz wypełnić test.

Pani Przewodnicząca A. Macher w związku z zapytaniami mieszkańców, zadała Wójtowi pytanie,
dotyczące oświetlenia, czy zostanie ono przywrócone w porze nocnej?
Wójt odpowiedział, że zdecydujemy wspólnie, od kiedy to nastąpi.

Pani A. Macher poinformowała o pismach do Przewodniczącej Rady:
- wezwanie Rady Gminy do usunięcia interesu prawnego, pismo z 30 lipca 2024 r., w sprawie

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,
- pismo mieszkanki z 6 sierpnia 2024 r. o zwołanie spotkania w sprawie "kompostownika",

Przewodnicząca poinformowała, że Wójt mówił wcześniej o uruchomieniu konsultacji w tej sprawie,
- radni otrzymali pismo od radcy prawnego w sprawie właścicieli działek na tzw. kępie,

wzniesieniu oraz niezabudowanej okolicy za kościołem w Bystrej Krakowskiej, z wnioskami do projektu
studium zagospodarowania przestrzennego. Pismo wpłynęło 7 sierpnia 2024 r., a datowane jest na
2 sierpnia 2024 r.,

- pismo do radnych od Ruchu Społecznego Zielona Gmina Wilkowice w sprawie zagrożeń
wynikających z projektu studium zagospodarowania przestrzennego z dnia 13 sierpnia br.,

- pismo Ministry Rodziny Pracy i Polityki Społecznej inf. o przyznaniu środków na
wynagrodzenia w formie dodatku motywacyjnego dla pracowników samorządowych,

- pismo z dokumentacją zdjęciową w sprawie ul. Energetyków w Mesznej, z prośbą o podjęcie
stosownych działań - prace naprawcze zostały już wykonane.

14. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady zakończyła sesję, wypowiadając formułę:
"Zamykam VII sesję Rady Gminy Wilkowice".

(Przewodnicząca

iminyWilkowice

Przygotował(a): Małgorzata Lempart

Anna Strzelczyk

^1,1

^. ?fó^
Przygotowano przy pomocy programu eSesja. pl
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Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice.pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce " Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady Gminy"
/ stanowi załącznik do protokołu z 25 września br. 2024 r.

Do w/w protokołu załgczone są również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające z porządku
obrad.
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